
 

 

 

Z Á P I S 

 

ze zasedání Akademické obce PřF UHK 

        dne 17. února 2021 

 

Zasedání Akademické obce PřF UHK proběhlo distanční formou. 

 

Přítomni: dr. Studnička, dr. Radocha, dr. Myslivcová-Fučíková, Mgr. Prchalová, 

dr. Kühnová st., Bc. Skoupilová 

 

Omluveni: Dr. Kühnová ml., Mgr. Chrienová, sl. Hatriková 

Hosté: doc. Kříž, dr. Musílek, prof. Musílek, doc. Trojovský, Ing. Kostrová, Ing. 

Svoboda a další hosté 

 

Program: 1) Zpráva o činnosti Akademického senátu PřF UHK za rok 2020 

2) Zpráva o stavu a činnosti PřF UHK v roce 2020 

3) Různé 

 

 

Předseda AS PřF UHK dr. Studnička přivítal přítomné na veřejném zasedání akademické 

obce, seznámil přítomné s programem dnešního zasedání a přistoupil k prvnímu bodu 

programu. 

 

K bodu 1) Zpráva o činnosti Akademického senátu PřF UHK za rok 2020 

Dr. Studnička konstatoval, že roce 2020 jsme vzhledem k výskytu COVID-19 zaznamenali 

řadu změn. Ve spolupráci s Mgr. Vávrovou jsme vytvořili formulář pro dotazy směřované 

akademickému senátu (AS), případně pro podněty pro AS, tento byl umístěn na stránkách 

AS. Studentům, kteří prostřednictvím formuláře zaslali dotazy, byly tyto zodpovězeny či 

předány dál k řešení.  

Dále Dr. Studnička informoval, že AS zasedal v minulém roce celkem 4krát. V únoru 

proběhlo zasedání AS ještě v prezenční formě, na tomto zasedání AS udělil souhlas 

děkanovi ke jmenování prof. Milkové členkou Vědecké rady PřF, dále projednal 

akreditační žádost o udělení habilitačních práv a práv ke jmenování profesorem 

v oborech „ICT ve vzdělávání“ a „Didaktika fyziky“ a projednal návrh doktorského 

studijního programu „Didaktika fyziky“.  V současné době již tyto akreditace máme od 

Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství uděleny. V únoru také proběhlo 

prezenční formou zasedání Akademické obce. V březnu pak byl vyhlášen nouzový stav, 

což přineslo řadu problémů.  Sdělil, že díky zákonu č. 188/2020 Sb., o zvláštních 

pravidlech pro vzdělávání a rozhodování na vysokých školách v roce 2020 a o posuzování 

doby studia pro účely dalších zákonů, tzv.  lex specialis, jehož platnost byla omezena do 

31. 12. 2020, bylo umožněno, aby se orgány PřF mohly scházet online formou za splnění 

určitých podmínek. Vzhledem k vydaným opatřením zasedá AS stále pouze distanční 

formou. Sdělil, že na květnovém zasedání AS schválil Změny pravidel pro přijímací řízení 

a podmínky pro přijetí ke studiu na PřF UHK v akademickém roce 2020-2021, Výroční 

zprávu o činnosti PřF UHK za rok 2019, Výroční zprávu o hospodaření PřF UHK za rok 



2019 a Návrh rozpočtu PřF UHK na ok 2020. Na říjnovém zasedání pak AS schválil změny 

vnitřních předpisů PřF – Disciplinárního řádu pro studenty PřF UHK, Jednacího řádu 

Akademického senátu PřF UHK a Jednacího řádu Vědecké rady PřF UHK, projednal a 

nominoval dr. Lipovského do Rady vysokých škol pro funkční období 2021-2023. 

Poslední zasedání v loňském roce proběhlo v listopadu, zde se schvalovala změna 

pravidel pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu na PřF UHK v akademickém 

roce 2021-2022, do těchto změn byly zapracovány zejména změny vyplývající ze změny 

zákona ohledně COVID-19. Dále AS schválil členy Disciplinární komise PřF pro následující 

volební období.   
 

K bodu 2) Zpráva o stavu a činnosti PřF UHK v roce 2020 

Dr. Studnička předal slovo panu děkanovi doc. Křížovi. Doc. Kříž poděkoval přítomným za 

zvládnutí složitých situací v minulém roce, jež byl velmi poznamenaný pandemickou 

situací, různými opatřeními, nouzovým stavem atd. Sdělil přítomným, že se v současné 

době připravuje Strategický záměr UHK pro období 2020-2030. Na tento celouniverzitní 

strategický záměr pak musí každá fakulta navázat a vypracovat svůj vlastní fakultní 

záměr.  Pohovořil o evaluaci PřF v roce 2020, kdy jsme hostili on-site jednání 

Mezinárodního evaluačního panelu, v roce 2020 jsme prošli analýzou procesních procesů, 

byla zveřejněna bibliometrická zpráva za období 2016-2018. Z oblasti vzdělávání 

pohovořil o restrukturalizaci studijních programů PřF s důrazem na atraktivní 

interdisciplinární programy reagující na potřeby trhu práce, optimalizaci výuky atd., z o 

oblasti vědy a výzkumu – o pokračování trendu nárůstu externích projektů a publikací, 

zaměření se na užší směry excelence, zapojování doktorandů do VaV. Připomněl 

motivační systém tzv. rychlých peněz. Z oddělení zahraničních vztahů pohovořil o nárůstu 

mobilit, letních školách, počtu samoplátců a mobilitách akademických pracovníků, také 

mluvil o Infrastruktuře a lidských zdrojích – pokračuje nárůst zaměstnávání vědců ze 

zahraničí, implementace kariérního řádu. Na závěr vyzdvihl financování vědy, promítl 

údaje ohledně celkového rozpočtu PřF.  

 

Dr. Studnička otevřel diskuzi. 

Dr. Myslivcová vznesla dotaz k motivačnímu systému, tzv. rychlých peněz, a to 

v souvislosti s doktorandy a studenty magisterských a bakalářských studijních programů.  

Dotaz zodpověděl doc. Kříž a doc. Trojovský. 
 

K bodu 3) Různé 

Dr. Studnička poskytl přítomným prostor k diskusi a dotazům, nikdo se nepřihlásil. 
Doc. Kříž poděkoval všem za účast na zasedání Akademické obce PřF a na závěr 
připomněl, že v minulém roce oslavila PřF deset let své existence. K této příležitosti jsme 
měli připraveno několik akcí pro studenty i zaměstnance, bohužel z důvodů pandemie 
COVID-19 nemohly být konány oslavy tak důstojné, jak bychom si představovali.  
 
Dr. Studnička také poděkoval všem přítomným za účast a popřál všem pevné zdraví. 
 
 
Zapsala: Bc. Ilona Lankašová   

RNDr. Filip Studnička, Ph.D. 
předseda AS PřF UHK 


